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Registre 553 
Mª Teresa Carbonell 
 
1.- Referent a la Festa de Reis: la tradició diu que els Reis van a buscar la 
clau de la ciutat a l’Ajuntament per obrir totes les portes. 
Cada vegada la tradició es deixa més de banda. Darrerament s’estan 
canviant tradicions per espectacles. La nit de Reis hauria de ser un dia on 
els protagonistes fossin els nens i els Reis. Sobren els espectacles i la 
prova es que moltes famílies només esperen veure reis al balcó de 
l’Ajuntament i fer la cavalcada amb les entitats i deixar-se de grans 
espectacles que moltes vegades no són precisament per als nens i nenes 
petits? 
 
És evident que en aquest cas hem de manifestar la nostra discrepància i, 
segurament, si preguntéssim a un bon nombre de la ciutadania, tampoc 
coincidiria amb vostè, encara que, evidentment, la seva opinió és absolutament 
respectable.  
 
Cada municipi porta a terme diferents actuacions, i cadascú enfoca la 
cavalcada o aquestes festes tradicionals d’una manera diferent, sigui a Sant 
Joan Despí o Cornellà. Ara, hi ha elements comuns, no obstant. En el cas 
d’Esplugues, a petició d’una bona part de ciutadans i ciutadanes, vam proposar 
fer aquesta benvinguda a un espai central i ampli com és la Plaça Catalunya. 
És veritat que en un principi també hi va haver un cert recel per a algunes 
entitats, finalitzat l’acte van dir que l’havien trobat idoni, i que consideraven que 
era un espai ben trobat, amb una major capacitat de visió, de visibilitat per part 
de tothom, perquè la plaça Santa Magdalena té les seves limitacions. 
L’Ajuntament està on està, i és difícil encarar-se frontalment, i molta gent queda 
als laterals, i això fa que no hi hagi una bona visió.  
 
Estem molt satisfets dels elements que hem anat incloent en la cavalcada, com 
el personatge del “fanguet”, que passa a ser un personatge conegut per tothom 
com a enviat dels Reis Mags, molt lligat també, per altra banda, a una institució 
local identitària d’importància com és el museu de la Rajoleta i el de Can 
Tintorer.  
 
Entenem que hi ha dos elements fonamentals que contribueixen a l’èxit que ha 
tingut també aquest any la festa, per una banda la participació de les entitats 
que valorem molt positivament i que aprofitem ara per felicitar-les, perquè tenen 
un paper molt important i fa que sense elles la festa no seria la mateixa.  
 
I per altra, aquest espectacle, què és una qüestió de criteri. És un espectacle  
desitjat i esperat. Va haver-hi cares de molta decepció entre la gent que hi 
havia a la plaça Catalunya perquè l’espectacle es va haver de suspendre per la 
pluja. 



 
2.- Quina és la borsa de pobresa d’Esplugues? 
 
No podríem concretar quina és la borsa de pobresa, i potser tampoc ens 
podríem posar d’acord amb els criteris per definir aquest concepte. Càrites té 
un criteri, l’Estat utilitza uns altres. Normalment sempre en funció de les rendes, 
però nosaltres no disposem d’aquesta informació. Quins indicadors tenim?  
Aquests indicadors són el conjunt de la ciutadania que utilitza els serveis 
socials, i li puc donar una sèrie d’informacions en aquest sentit.  
 
Els Serveis Socials, l’any 2009, van realitzar 6.384 entrevistes, en números 
exactes. D’aquestes, 1.382 van ser motivades per problemes econòmics, i 744 
tenien motius econòmics, a banda d’altres, això sí, associats a la seva 
problemàtica també tenien una problemàtica econòmica. Una gran part eren 
immigrants.  
 
També podem dir que en aquells moments 170 famílies estan essent ateses a 
través dels dos bancs d’aliments que hi ha a la ciutat. S’està a punt de posar en 
funcionament un tercer banc d’aliments que permetrà donar resposta a una 
trentena de famílies més. 
 
Finalment, i en aquest sentit, un altre indicador que pot ser orientatiu per la 
informació que vostè ens demana, és la quantitat de famílies ateses a través de 
serveis de prestacions puntuals, que van ser 77 al 2008 i 110 l’any 2009, però 
ja li dic, indicadors com aquest de pobresa no en tenim exactament. 
 
3.- Quants diners ha costat el campament del carrer l’Església? I el de Can 
Vidalet? I la rebuda als reis? 
 
El campament de patges 33.483 euros, el parc de jocs de Reis 30.536, el patge 
reial amb haima 2.958, i l’espectacle de benvinguda dels Reis, 18.061. 
 
 
Registre 554 
Eulàlia Herranz Parés 
 
1.- A l’avinguda Sant Joan de Déu no es compleixen les normes per a no 
aparcar. Si no sou capaços de fer-les complir quin sentit té el pintar a la 
calçada per al pas d’ambulàncies? Proposem que es repinti de nou o que 
s’acompleixi la normativa. 
 
És un problema detectat, un problema patit i un problema amb el qual hem 
insistit fins a la sacietat, fins que vostè mateixa haurà pogut comprovar que han 
canviat la torna. Els resultats comencen a veure’s. Aquest aparcament constant 
que hi havia, que d’alguna manera dificultava la utilització d’aquest carril 
d’emergències, en aquest moment no es produeix per una actuació decidida 
que va començar al mes de novembre, i que ha anat incrementant-se per part 
de la policia local, i podríem dir que ara són molt pocs els vehicles que 
aparquen. I quan aparquen, la policia manté un servei especial de vigilància en 
tot aquest sector, que fa que es retirin o bé es multin.  



 
Vam arribar fins i tot a demanar, un comunicat diari a la policia sobre les 
actuacions, i hem anat seguint-les, i li asseguro que la situació ha canviat 
radicalment. 
 
2.- Quant cobra l’empresa que traspassa les actes dels plens a paper i a 
format digital? En base a quins criteris es paga? Com és que es triga tant 
de temps a penjar les respostes a la ciutadania? 
 
L’empresa cobra en funció del nombre de pàgines de cada ple, per exemple, 
aquest és un ple més curt, i per tant segurament cobrarà menys, però podem 
establir una mitjana, la mitjana és de 725 euros per sessió. Quant al temps de 
confecció? Bé, cal veure si hi ha hagut dificultats en la transcripció, si s’han 
captat per megafonia totes les intervencions de manera correcta, i també hi ha 
una transcripció manual, i això porta una feina concreta. No obstant, sí que li 
puc dir, que en la mesura que ens sigui possible intentarem reduir el temps 
d’espera. 
 
 
Registre 555 
Núria Roig 
 
1.-La nit de reis sis motoristes de la guàrdia urbana de Barcelona van 
pujar a Sant Joan de Déu tocant la bocina de manera escandalosa just 
davant l’hospital on no es pot tocar el clàxon. Com és que els ho va 
permetre la nostra policia local? Aquests motoristes acompanyaven els 
reis Mags de Barcelona que portaven joguines als nens ingressats. Ho 
sabien vostès que fan això? Com és que no són els Reis Mags 
d’Esplugues els qui fan aquest acte, essent com és aquest hospital una 
icona d’Esplugues? 
 
És una qüestió tradicional, des de l’any 1912 la cavalcada de Reis de 
Barcelona acaba a l’hospital Sant Joan de Déu, abans al de Diagonal, i ara al 
de Finestrelles a Esplugues, per tant és una qüestió purament tradicional, i 
nosaltres ho respectem i ja ens sembla bé que sigui així. 
 
El fet de si toquen o no la botzina suposo que és un senyal que alerta de 
l’arribada de la cavalcada. Nosaltres pensem respectar aquesta tradició. No 
volem imposar els nostres Reis, que fan altres coses, van a la residència 
infantil, per exemple, o a alguna residència de gent gran d’Esplugues, on també 
fan entrega d’obsequis.  
 
2.- Fa gairebé un any que preguntàvem per la plataforma de ciment per 
damunt del camí vell de Finestrelles a Ciutat Diagonal. La resposta va ser 
“és una zona verda, i és una urbanització de zona verda. Seguim criteris 
en aquest cas d’un arquitecte paisatgista, tal com per exemple ens trobem 
en altres llocs de Collserola. A la plaça Mireia hi ha unes plataformes,  hi 
ha una urbanització de zona verda com a lloc de descans o com un 
mirador, etc. La urbanització s’ha fet amb criteris de zona verda”. 



Com s’urbanitzarà aquesta zona verda o mirador? Com es compaginarà el 
criteri de zona verda amb les torres elèctriques que s’hi ha construït? 
 
No fa falta recordar que aquest és un punt de conversió on conflueixen les 
línies que venen de les diferents torres elèctriques. L’operació de soterrament 
de les línies elèctriques, s’ha fet en una longitud de 2 quilòmetres, i s’ha 
eliminat el cablejat aeri, i ara val la pena recordar-ho perquè és difícil imaginar-
s’ho, 22 torres exactament, 22 torres elèctriques del sector. Per tant, pensem 
que el resultat és francament positiu. 
 
Quant a l’impacte d’aquest punt de conversió, en principi la qualificació 
d’aquest punt no és de zona verda, sinó que és de sistemes tècnics, com a 
l’estació transformadora que hi ha a Sant Just, a la vall, que és un sistema 
tècnic rodejada de zona verda.  
 
S’està realitzant, ja ho vaig comentar en el seu moment, un estudi paisatgístic 
per integrar aquest punt de conversió en l’entorn, hi ha una arquitecta 
paisatgista que està fent aquest estudi.  
 
Registre 556 
Jordi Raventós 
 
1.- Segons ens ha dit un arquictecte que s’ho ha estat mirant el sostre de 
Can Cadena sembla que està preparat per a posar teules noves a 
diferència del sostre de ca n’Oliveres que sembla que tingui la intenció 
d’acabar de enderrocar la casa o que s’enderroqui tota sola per manca de 
manteniment. L’Ajuntament està fent un seguiment d’aquesta casa i del 
seu estat? Quin és aquest estat? 
 
Entenem que es refereix vostè al de Ca n’Oliveres. En aquest sentit, s’ha fet un 
seguiment de l’estat de la casa.  Es va fer una actuació molt important de 
neteja i de manteniment de l’estructura, d’allò que es podia fer. El cost va ser 
de 74.000 euros. 
 
També saben vostès, perquè ho hem comentat, que aquesta casa és una finca 
d’equipament que està cedida a la Generalitat, concretament per a la 
construcció d’una residència de discapacitats, i a més a més amb un grau 
important, perquè serien persones amb pluridiscapacitat. La Generalitat de 
Catalunya ja ha redactat un projecte que també vam presentar a la junta de 
portaveus, i fa un tractament de la casa que compta amb el vist-i-plau del 
departament de Cultura de la Generalitat, que ha fet l’informe favorable per a la 
proposta tècnica que feien els arquitectes sobre la rehabilitació i restauració de 
la casa, que evidentment comportarà la construcció d’altres edificacions laterals 
que puguin donar una resposta positiva clara i pràctica a l’equipament.  
 
 
 
2.- Una casa que hi ha al terme d’Esplugues a prop del tanatori que 
sembla amb rajoletes verdes i que està catalogada, està en un estat 



lamentable. Què està passant? Qui se n’ha d’ocupar? Què fa 
l’Ajuntament? 
 
Es refereix segurament a Villa Victòria, l’inventari del patrimoni arquitectònic 
preveu en aquell sector la inclusió de dues edificacions, una és la casa que 
crec recordar que es diu Aurelio, i l’altra és,  Villa Victòria o el Castell dels Tres 
Dragons, suposo que es refereix a aquesta darrera. 
 
Aquesta casa va entrar en un estat lamentable de deixadesa perquè està 
afectada per vial, concretament per la prolongació del carrer Carme. No 
obstant, la Diputació a l’inventari l’ha inclòs, i nosaltres li hem tret aquesta 
afectació viària, i els acords als quals s’ha arribat per la urbanització de les 
futures àrees residencials estratègiques, i concretament al de Montesa, és 
d’una aportació de 600.000 euros per a la rehabilitació d’aquesta casa, que 
caldrà segurament despullar-la dels cossos edificats annexes, que no tenen 
relació amb el seu estat original.  
 
 
3.- Quant ha costat la Fira de Santa Llúcia de Can Vidalet? I la de Rambla 
del Carme? 
 
Els costos han estat: de la Fira de Santa Llúcia 2.149 euros, i la Fira de Nadal 
de la Rambla del Carme 2.671 
 
Registre 557 
Elisabeth Millà 
 
1.- Aviat farà 4 anys que raja aigua del Pont d’Esplugues. Encara estem a 
l’espera de la resposta de l’ATM? No creieu que ens estan prenent el pèl? 
Voleu suport de la ciutadania per anar a l’ATM a reclamar que ens ho 
arreglin? Unes quantes persones estaríem disposades a anar. 
 
Tenen tota la raó, pensem el mateix que vostès pensen, pensem que l’ATM ens 
està prenent el pèl, no solament és aquest un dels problemes. L’obra que es 
deriva del recorregut del pas del tramvia per la ciutat, té altres aspectes no 
resolts com és l’entollament de les aigües al pont d’Esplugues, a la calçada, a 
la vorera i altres llocs que cal resoldre. 
 
Tenim previst el proper 22 de gener fer un requeriment formal ja des de la junta 
de govern a l’ATM prèvi a altres actuacions, si cal de tipus més contundent, 
perquè procedeixi a reparar aquesta situació.  
 
2.- L’excusa de l’excés d’edificabilitat del pla CAUFEC, era el soterrament 
de les torres elèctriques. Si resulta que només es soterren aquelles que ja 
era necessari per a l’edificació de la zona, i les altres, les de la part més 
de muntanya, no es soterren, amb l’impacte visual que comporta, no ens 
heu  o ens han estat enganyant? Quin benefici hi treu el poble de regalar 
un augment espectacular d’edificació a l’empresa? 
 



Ja hem comentat que es soterren aquests dos quilòmetres de línies elèctriques 
que arriben fins a l’estació transformadora de Collblanc, és a dir, no solament 
en el sector afectat sinó fins l’estació transformadora de Collblanc. Neguem 
rotundament i de manera categòrica el que vostès plantegen en aquest sentit, 
perquè el soterrament de les línies elèctriques mai ha estat l’excusa per 
justificar res, i menys del que anomenem a la pregunta “augment espectacular 
de l’edificació”.  
 
Per diferents motius que ja han estat abastament explicats en moltes ocasions, 
en aquest ple també, resumiria o diria que, en definitiva la motivació i 
fonamentació de l’actuació urbanística a l’àmbit de la modificació del 
planejament i els seus elements bàsics en relació amb l’ordenació del territori i 
els usos compatibles, la seva intensitat d’edificabilitat i densitat d’habitatges, 
reserves per a sistemes de zones verdes, equipament comunitari, viari, l’abast, 
el caràcter i àmbit de les obres d’urbanització, entre les quals es troben les de 
soterrament de les línies d’alta tensió, estan perfectament definits en els 
documents urbanístics aprovats definitivament per la Generalitat de Catalunya, 
així com en el conveni urbanístic subscrit en el seu moment, i que forma part a 
tots els efectes del planejament aprovat. 
 
Aquests documents són de públic coneixement, han estat, vostè ho sap, 
objecte de recursos davant dels diferents tribunals, des del de Justícia de 
Catalunya al Tribunal Suprem, i fins a la data, els òrgans jurisdiccionals han dit 
que s’ajusten a dret.  
 
El que està previst en aquests documents públics, amb les modificacions 
aprovades i de conformitat amb el procediment legalment establert, és que el 
que s’està executant, sense trampa ni cartró, sense engany i sense regal a 
ningú, s’ajusta perfectament a dret. 
 
I entre els beneficis, que vostè diu quins son? Els hem repetit també moltes 
vegades, centralitat, activitat econòmica, ocupació, vertebració, habitatge de 
promoció municipal, rehabilitació d’un espai urbà degradat, etc.  
 
3.- Fa dos plens vam demanar dades sobre immigració. Les que ens heu 
fet arribar no es corresponen amb la pregunta que us vam fer. Ens podeu 
doncs, donar aquestes dades? 
 
Sobre índex d’ocupació jo crec que vam donar una informació molt exhaustiva, 
perquè la informació estava agregada o desagregada per barris, quan al 
nombre de persones immigrades per barris. Sobre l’origen d’aquestes 
persones, sobre els cursos, tallers que s’organitzaven a cada barri o a nivell 
general, però sí que és possible que no donéssim contesta a una de les 
preguntes que vostès feien, quan feien relació al tema dels aturats. Aquesta 
part no es va contestar. Li facilitaré la informació pendent. 
 
 
4.- A dins de l’edifici municipal es fa recollida selectiva de brossa? Hi ha 
contenidor per a les ampolles de plàstic? 
 



Doncs sí, a cada planta, al soterrani hi ha una, per a la sala de descans que 
tenen els empleats a la planta baixa, a la planta primera, la planta a l’office, al 
costat de la fotocopiadora, i a la planta segona. 

 
 

*** INTERVENCIONS ORALS *** 
 

 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Doncs, si els hi sembla bé continuem amb les intervencions dels presidents o 
presidentes de les associacions de veïns, que són les següents que estan 
contemplades en el ROM, i per tant en aquest cas, com deia, és intervenció de 
president o presidenta de les associacions de veïns degudament constituïdes e 
inscrites al registre o membre del seu òrgan rector que el representi per 
delegació escrita i expressa, la intervenció haurà de versar sobre assumptes 
d’interès del districte o barri al qual pertany, i bé, veig que..., sí, efectivament, ja 
ho sabem, Sra. Eulàlia, Sra. Herranz, veiem que hi ha algun president també 
d’associacions de veïns que hauríem de preguntar si tenen intenció de 
demanar la paraula per intervenir sobre alguna qüestió del barri, i sí que sabem 
que hi ha una delegació expressa, que és del president Francisco Felipe, 
President de l’Associació de Veïns de Finestrelles, un membre del seu òrgan 
rector, de la seva junta, com és la Sra. Herranz. Per tant, preguntaria jo, si ara 
no m’equivoco, a banda de la Sra. Herranz només veig un president, no sé si el 
president vol intervenir? Doncs té la paraula la Sra. Herranz.” 
 
 
La Sra. Herranz diu: 
“Val. Cada dematí s’arma un “pitote” impressionant a Jacint Esteve, a les 8 del 
dematí. Una de les conseqüències és que hi ha una torre d’electricitat que ja 
havia d’estar treta del “ditxós” pla Caufec. Quan pensen treure-la? I després, 
tots els vials del Pla Caufec, al sector de Finestrelles ja estan pràcticament 
acabats. Sabent que el barri de Finestrelles té manca d’aparcaments, que 
estem col·lapsadíssims, quant punyetes pensen obrir aquests carrers per què 
la gent pugui aparcar i descongestionar d’una vegada per totes els 
aparcaments?” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Gràcies Sra. Herranz.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Pel que fa a la pregunta sobre la torre elèctrica, en aquests moments el que sí 
que podem dir és que totes les línies soterrades estan en funcionament, i s’han 
fet els descàrrecs corresponent. Únicament queda el desmantellament de les 
línies aèries i els problemes que calia resoldre i es resolien aquesta setmana 
eren el desmantellament de les línies que passen per damunt de l’autopista B-
23, per tant, en breu, tota aquesta instal·lació es retirarà.  
 



Quant al barri de Finestrelles, els carrers l’Ajuntament no els ha acabat de 
rebre perquè falten encara les legalitzacions de les instal·lacions de 
l’enllumenat d’aquests carrers, encara que estem al damunt perquè ho estigui 
com abans millor, i també estem fent gestions per veure si ens donen 
autorització per habilitar algun solar que augmentarà considerablement la 
capacitat d’aparcament, no solament amb les places dels carrers que entraran 
en servei i que serà un increment important.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, doncs ara passem a la tercera modalitat, i per tant ara passaríem a 
les intervencions orals per part de les persones assistents a la sessió, amb una 
duració màxima, bé, això ja ho saben vostès, cada intervenció, es podrà 
formular un màxim de dues intervencions per persona, i cada intervenció tindrà 
una durada màxima d’1 minut, per tant, el Sr. Genís l’he vist una estoneta ja 
que demanava la paraula, el Sr. Santi Campo també demanava la paraula, el 
Sr. Raventós, la Sra. Carbonell, la Sra. Roig, si no m’equivoco, també. Bé. 
Recordi que té un minut.” 
 
 
El Sr. Genís diu: 
“Bé, anirem contant. Jo vaig demanar al carrer Campreciós, al pas de vianants 
que hi ha enmig del d’això, que és curt, és curt, les persones, si són grans..., jo 
ja tinc 79 anys, o sigui que aquell pas de vianants és curt. Quan arribes, les 
persones que són més joves corren i poden passar-hi, però jo no puc córrer. 
Després una altra cosa, jo vaig néixer aquí a l’any 31, vaig passar la postguerra 
i la guerra, i veig coses que no m’agraden gens, perquè jo voldria saber, jo he 
parlat amb les dones aquestes que van amb un paperet a les mans apuntant, 
què és el que fan? Els de les bicicletes, els que es diuen regidors dels barris, jo 
no sé què és el que fan, si no vigilen, jo veig moltes coses mal fetes, cada dia, 
cada dia me’n vaig aquí, que és l’únic lloc on s’hi pot estar, que és aquí dalt, 
cara a l’hospital, el més tranquil, que em sembla que per allà prop viu la Pilar...” 
 
 
El Sr. Campo diu: 
“Sí, la primera és sobre les caves Marguery, que fa uns quants anys es va 
aprovar una moció per la qual l’Ajuntament es comprometia a fer un informe 
sobre el seu estat, ha passat el temps i no en sabem res, per tant voldríem 
saber realment quin és l’estat de les caves, ens agradaria també poder-ho 
veure, i finalment, a veure, la reflexió és que Esplugues fins a la guerra té una 
activitat agrícola molt important, que després es perd, i en canvi de tot aquest 
passat agrícola no tenim res, ni hi ha cap record enlloc ni res, per tant que 
també s’obrís una, que es parlés o es fes una comissió per veure també quin 
ús es podria donar a les caves, i si podia estar relacionat amb l’activitat 
agrícola, l’activitat del vi o això millor que millor. 
 
I la segona pregunta és en relació al patrimoni, perquè la Teresa Carbonell, que 
és sòcia del grup d’estudi es va plantejar, va demanar que li donéssiu 
informació sobre el patrimoni, li veu donar el catàleg, el catàleg aprovat del 84, 
però ara el portaveu socialista ha parlat de l’inventari de patrimoni. Hi havia un 



consens, que el catàleg estava una mica passat i que per tant calia fer un 
catàleg nou, (se sent de fons l’alarma del rellotge), era la segona pregunta, per 
tant hauries d’haver començat una altra vegada.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Sí, però si es fan dues intervencions s’ha de dir que faig una intervenció, una 
altra, i ens organitzem, però no passa res, Sr. Campos, si de cas acabi i 
enllesteixi aquesta pregunta, i ja està.” 
 
 
El Sr. Campos diu: 
“Bé, si no puc me’n vaig i ja està. Bé, en tot cas, hi ha un inventari que s’ha 
aprovat, bé, que s’ha elaborat, aquest inventari l’ha fet el servei de Patrimoni de 
la Diputació i se suposa també que l’Ajuntament, hi han col·laborat diferents 
especialistes, entre els quals una persona que coneix bé Esplugues, jo l’he 
pogut veure però no m’han donat una còpia, l’he pogut veure, se suposa que 
aquest inventari ha de ser la base del futur catàleg, que seria important que 
s’aprovés un catàleg perquè això voldria dir que hi ha una voluntat política en 
aquest municipi de mantenir el patrimoni, i acabar amb la política de 
desclassificacions per motius, moltes vegades, que no entenem, i per tant 
volem saber quin és l’estat d’això, voldríem que aquest inventari es fes públic, 
s’obrís un debat amb les entitats interessades, i que això conduís, el més 
ràpidament possible, a l’aprovació d’un nou catàleg de protecció del patrimoni 
municipal.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Gràcies, Sr. Campo. Em sembla que és el Sr. Raventós ara, per ordre, que 
havia d’intervenir.” 
 
 
El Sr. Raventós diu: 
“No he vingut als dos últims plens, no m’ho podia creure però veig que és 
veritat, això del pito. Bé. Una pregunta era sobre el que s’ha dit que no es 
destinaven els diners a les ajudes als joves, i tants anys rere els joves per 
aconseguir uns ajuts, que es pensa fer d’aquests diners, tants diners són, quina 
part és de la partida municipal, aquests diners? Quina part, quants diners són, i 
que és, perquè sembla que de cop i volta per estalviar fem això. 
 
En canvi, és la segona pregunta, la segona pregunta és quan volem estalviar 
tant, jo em pregunto, i em sembla bé, als llocs on un treballa, de vegades 
necessites una fotocòpia, necessites uns papers, i resulta que aquest material 
hi és a la teva feina, llavors tu demanes, i em sembla que el correcte és pagar-
ho. Jo tinc l’experiència d’una tieta meva que treballava en el colmado del seu 
germà, i quan anava a dir-li hola i em donava dos caramels els pesava, perquè 
a final de setmana el seu germà li descomptava el que valien els dos caramels, 
perquè allò tenia un valor.  
 



Llavors jo pregunto, aquí, quan algú fa fotocòpies, que em semblaria correcte si 
ho necessita, no sé, per al fill, per a l’associació de veïns, ja que hi ha la 
màquina i poden ser més econòmiques que ho faci, tothom paga les fotocòpies 
que fa? Allò de necessito una fotocòpia, i com que és a la feina, doncs és igual, 
o necessito uns folis en blanc, també dic escolta, al d’allò que hi deu haver al 
departament o al jefe, escolti, necessito uns folis, que puc agafar un paquet? 
Quant val? Es descompta, es té en compte això, o tothom diu que, bé, no 
vindrà d’una fotocòpia, és igual. És la segona pregunta.” 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“La Sra. Carbonell em sembla que és. Sí, Sra. Carbonell.” 
 
 
La Sra. Carbonell diu: 
“La primera pregunta és a quantes persones s’ajuda actualment amb aquest 
ajut sobre els pisos de lloguer.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé. Aquesta és la primera pregunta, ja ha acabat, oi? Té una segona? 
Molt bé. Doncs quan vostè desitgi, Sra. Carbonell.” 
 
 
La Sra. Carbonell diu: 
“L’altra és: Jo estic totalment d’acord amb tota l’opinió que ha dit la gent de 
l’oposició quant a aquest tema dels ajuts als pisos de l’habitatge, i la meva 
pregunta és que si resulta que vosaltres considereu, com sembla ser, que ja 
compensa en ajuts a partir d’altres estaments, per això l’Ajuntament retira 
aquest ajut, perquè no es baixa el llistó, i s’arriba aquest ajut a persones que ho 
necessiten més que els que ja cobreix les altres entitats. Baixem llistó, i donem 
abast a més persones. Gràcies.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“I per últim em sembla que és la Sra. Núria Roig, que havia demanat la paraula. 
Serà una o dues intervencions?” 
 
 
La Sra. Roig diu: 
 “Seran dues.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, doncs ara ja pot començar amb la primera.” 
 
 
La Sra. Roig diu: 
“A veure, li volia preguntar al Sr. Giner, que ha fet aquesta resposta a la meva 
pregunta per escrit, li voldria dir que en un ajuntament que està tant, que amb 
un pim, pam, pum, les seves tradicions les col·loca en un altre lloc, bé doncs, 



com els Reis d’Esplugues que portin els joguets als nens de l’hospital de Sant 
Joan de Déu, que és d’Esplugues, seria el més correcte i més coherent. Les 
tradicions totes s’acaben, que aquí ja sabem com s’acaben les tradicions. 
 
I la segona pregunta...” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, quan vostè desitgi.” 
 
 
La Sra. Roig diu: 
“Doncs ara. Em podria aclarir, si us plau, Sr. Giner, tindrem o no tindrem aquest 
mirador allà al camí aquest, aquest camí que em parlat abans, serà accessible 
aquesta torre per a la gent de a pie? Ja estic.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, gràcies Sra. Roig. Doncs ara el portaveu de l’equip de govern donarà 
respostes a aquestes preguntes que s’han formulat.” 
 
El Sr. Giner diu: 
“Sobre la pregunta del Sr. Genís Martínez, que veig que en aquests moments 
no hi és,  entenc que es refereix al pas de vianants a l’avinguda de Cornellà – 
Josep Campreciós, sí, hi ha queixes en aquests i alguns altres que tenen un 
cicle de temps molt curt. L’ajustament d’això és complex, perquè tot el 
recorregut de l’ona semafòrica del tramvia va coordinada amb els diferents 
encreuaments, amb els passos del tramvia, i per tant és una mica complicat.  
 
Nosaltres ja vam demanar, al tramvia metropolità, que ajustés aquests passos 
de vianants, i el que vam fer és, en aquells més complicats, col·locar uns 
rellotges compte enrere, que vostès els hauran vist, per ajudar a calcular el 
temps que tens realment. A vegades sí que no queda més remei que parar-se i 
quedar-se al mig, això ens ha passat a tothom, a mi també m’ha passat, he 
hagut de quedar parat al mig. Reconec que per a una persona gran el tema és 
més complicat. 
 
Estem en una fase també de reajustament amb l’empresa del tramvia, sobre  
algunes qüestions amb relació a la circulació del tramvia per Esplugues, i 
tornarem a incloure aquesta, a veure quina resposta ens donen. 
 
La pregunta sobre la vigilància, sí, és veritat, tenim agents cívics, tenim 
vigilants de parcs, tenim policia local, tenim una sèrie de persones que estan a 
la via pública, i el que fan és reportar anomalies i reportar actuacions 
incíviques. El resultat és positiu, segurament no al 100 per cent del gust de tots, 
a tothom ens agradaria que tot això fos millor, però sí que no ens podem 
queixar de l’estat dels serveis, de l’estat de la ciutat, en els diferents aspectes, 
neteja, manteniment de zones verdes, enllumenat, etc. En aquest sentit diria 
que estem raonablement satisfets. Tenint en compte que, no obstant, tot és 
millorable. 



 
Les preguntes del Sr. Campo sobre l’informe i estat de les caves. Fa molt poc 
vam fer una visita a les caves amb l’Associació de Veïns Centre que ens ho va 
demanar, i vam veure una altra vegada en quin estat es troben. Les caves 
estan bé, però la seva rehabilitació i utilització és molt complexa, perquè és un 
edifici que per adaptar-lo a la normativa actual, si és de pública concurrència, 
requeriria una sèrie d’actuacions que gairebé..., no ens podríem ni plantejar. 
 
No hi ha cap inconvenient si el grup d’estudis vol organitzar una visita a les 
caves, encantadíssims, i veuran que la situació de les caves està consolidada, 
és estable i està bé.  
 
I pel que fa a l’inventari, el que hem fet ara mateix és acabar amb una tercera 
sessió de presentació als portaveus del contingut de l’inventari, i evidentment hi 
ha una presentació pendent, que hem d’organitzar, buscar dia i hora 
properament, que seria amb les entitats, i entre elles evidentment estaria el 
grup d’estudis i l’AMPEL. Després toca la realització del pla especial, el pla 
especial del catàleg. 
 
La pregunta del Sr. Raventós, sobre el tema del lloguer per a joves. Bé, 
l’explicació de l’Alcaldessa quan ha presentat el punt que anava a l’ordre del 
dia del ple, ho ha deixat molt clar, els ajuts no són acumulables, i per tant has 
de triar un, o un altre. A l’any 2003 no hi havia cap mena d’ajut ni de la 
Generalitat ni de l’Estat, i l’Ajuntament va establir aquesta mena d’ajuts. A l’any 
2005 entren en vigor els ajuts de la Generalitat, i a l’any 2008 els de l’Estat. 
Tots ells són superiors al que l’Ajuntament té regulat, i la competència de donar 
aquests ajuts és de l’Estat i de la Generalitat, i per tant, nosaltres pensem que 
cal que cadascú assumeixi aquesta competència. 
 
També és veritat que aquesta quantitat que figura, en el pressupost que  
deixarà de dedicar-se a aquest ajut de lloguer es dedicarà també al capítol de 
Joventut, a altres programes que també són importants, i ens permetran 
desenvolupar nous plans en aquest sentit que afectin al conjunt de la 
ciutadania. 
 
Pel que fa a la pregunta sobre el número de gent que s’ha acollit. És una 
informació que he passat als portaveus, de la qual no disposo ara, i per tant ja li 
faré arribar.  
 
Pel que fa a les fotocòpies, jo entenc que es refereix vostè a les fotocòpies que 
fan els empleats municipals. Nosaltres pensem que el material de treball de 
l’Ajuntament està ben utilitzat, no tenim cap indicador ni cap motiu per pensar 
que hi hagi un mal ús. 
 
Quant a les preguntes de la Sra. Carbonell... 
 
 
Com a ciutadà? 
 
 



No, no hi ha establerta cap taxa, no hi ha establert un preu públic per fer una 
fotocòpia un treballador, no ens ho hem plantejat... Sí, s’explica perfectament, 
però no ens hem plantejat que hi hagi la necessitat d’establir un preu per fer 
una fotocòpia, per això li deia que no hi ha un mal ús del material que hi ha a la 
casa. 
 
Les preguntes de la Sra. Carbonell,  jo li faré arribar aquesta dada, ho sento, no 
la tinc en aquests moments, però sí que la teníem en els darrers anys, des que 
va entrar en vigor aquest programa, sí que teníem els ajuts, que ha oscil·lat, és 
la referència que ha fet la portaveu d’Iniciativa. En alguns anys menys, en altres 
més.  
 
L’altra pregunta que ha fet, crec que he donat resposta. 
 
No, a veure, nous programes, nous programes que cal desenvolupar. Fa molt 
poc vam passar pel ple el Pla Jove, nous programes, i per tant concretarem a 
quins d’ells es podrà dedicar. I el tema de la tradició dels Reis doncs és 
opinable, a nosaltres ens sembla que aquesta tradició, que des de l’any 1902, 
la cavalcada dels Reis de Barcelona acabi a Sant Joan de Déu ens sembla bé 
mantenir-la, no hi veiem cap inconvenient, em torno doncs a reafirmar en la 
resposta que he donat anteriorment. 
 
I pel que fa al mirador aquest que vostè diu, doncs mai serà un mirador, perquè 
ja li comentava que no és una zona verda, sinó que és un espai de serveis 
tècnics, i per tant serà un espai tancat, perquè a més seria perillós que fos 
públic, perquè és on convergeixen totes les línies, i on comença el punt, que les 
converteix en soterrades. Jo no he vist encara cap punt de conversió que sigui 
públic i que la gent s’hi passegi. 
 
Ara bé, el que sí que queda clar és que s’intentarà crear una massa vegetal 
que vingui a encabir-hi millor en l’entorn aquesta instal·lació de serveis tècnics.” 
 
 


